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内容概要

本书系统地介绍了国际经济学领域涉及的贸易所得、贸易方式、贸易保护、国际收支平衡、汇率决定
和国际间政策协调等内容，尽可能地反映本学科发展的前沿动态，吸收国际贸易学和国际金融学领域
的最新成果。
    相对于其他的国际经济学教材，本书更加注重介绍国际经济学中的主要概念和方法，突出高等院校
人才培养的特点，培养学生分析问题和解决问题的实际能力。
本书用大量篇幅介绍国际经济学中的传统理论，同时，我们也将尽力介绍国际经济学中最新最前沿的
分析研究成果，使得本书具有覆盖面全、案例丰富、内容新颖、难易适度等特点。
    本书适合作为本科或大专院校的经济或国际管理类国际经济与贸易、国际金融等专业的教材，也可
作为国际贸易、国际金融等相关领域从业人员的参考用书。
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作者简介

W·查尔斯·索耶（W. Charles Sawyer）：得克萨斯大学博士，南密西西比大学经济学与国际商务教授
，主要研究方向是国际经济学和经济发展。
他曾在路易斯安那州立大学和赫尔辛基经济与工商管理学校任教，还曾为许多公共或私人机构的高级
经理人员发展项目授课。
他是联合国工业发
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章节摘录

插图：The most reasonable case that can be made for a country to impose tariffs is the infant government
argument. In a developed country, the tax revenue the government needs to finance its operations is relatively easy
to collect. Income taxes are automatically deducted from your paycheck. Sales taxes are automatically collected by
the merchant and electronically passed on to the government. In a developing country, this rather automatic form
of tax collection does not exist. Many, if not most, transactions occur in cash. Collecting income and sales taxes
may be beyond the technical capabilities of the government. Like all governments, the governments of developing
countries need money to finance their operations, but collecting taxes is much more difficult. In these cases, the
tariff is an attractive method of raising government revenue. For example, Cameroon, the Congo, the Dominican
Republic, Guinea, Nepal, and Sierre Leone collect more than 30 percent of government revenues from tariffs. As
we will see in Chapter 6, today's developed countries once collected most of the government's revenues from
tariffs. In such a circumstance, it is somewhat understandable that a developing country would be willing to
sacrifice some overall economic efficiency in the interest of collecting an adequate amount of money to finance the
government. In the process of collecting this revenue, developing countries frequently design a system of tariffs that
accomplishes other purposes.
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编辑推荐

《国际经济学(第2版)》适合作为本科或大专院校的经济或国际管理类国际经济与贸易、国际金融等专
业的教材，也可作为国际贸易、国际金融等相关领域从业人员的参考用书。
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